
Zn: or.0012.5.2o19 Protokół Nr 5/2019

z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich

odbytego w dniu 15 maja 2b19 rot<u.

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodnrcz4ay Bogusław Bartos i na wstępie

powitał jej członków.

Stwierdził, Że tta stan 5 członków Komisji zgodnie zlistą obecności w posiedzeniu udział

bterze 5 co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecnoŚci stanowi zał4czniknr 1 do protokołu.

Następnie Przewodni czący Komisj i powitał :

- Zastępcę Wójta Gminy Krzysztofa Bajora,

- Skarbnika Gminy Bogumiłę WyciszkiewlQz,

- Pracownika Urzędu Gminy ds. oświaty Danutę LeŚniewicz,

- Przewodniczącego Rady Gminy Piotra Gonerkę,

- Dyrektorkę PSP w Fałkowie Mirostawę Palus'

- Dyrektorkę PSP w Czermnie Mariannę GruŻynę Michalską,

Lista obecności stanowi załącznlknr 2 do niniejszego protokołu.

Wraz z zaproszęniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany porz4dek

posiedzenia w związku z tyrr Przewodnlczący Komisji zwróclł się o zgłaszatie zmian do

tego porządku.

Do proponowanego porządku nie zgłoszono zadnychzmlan, zostat. on przyjęty

jedĘogłośnie, stanowi załączńknr 3 do niniejszego protokotu w następujęcym

brzmieniu:

l. otwarcie posiedzenia i stwierdzęnie quorum.

2. Przyjęcie porządku posiedzenia

3. Przyjęcle protokofu z poprzedniego posie dzetlaKomisji.

4' omówienie i zaoptniowanie projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny

201912020.

5. Zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżefu Gminy za20l8 rok.

6, Sprawy róŻne.

7 . Zakonczetie posiedzenia.



W zwtązkuztrym,Że do protokołu zpoprz.edniego posiedzenia Komisji, które

odbyło się w dniu24 kwietnia 2019 roku nie zgłoszono zadnych uwag został' onprzyjęty

jednogłośnie.

Ad.pk4.

Na wstępie głos zabrałaDyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Fałkowie

Mirosława Palus.

Poinformowała ona' żę w roku szkolnym 201812019 w tej szkole uczy się 333 uczniów w

16 oddziałach I-V[I i III gimnazjum, s4 równiez 3 oddziały przedszkolne

6-cio latków tzw. ,,0,' , 5-cio latków oraz3, -Iatków.

W roku szkolny m20l9l2020będzie22l uczniów w 12 klasach i 41 w oddziałach

przedszkolnych (14 oddziil ,,0" i 17 - 5,4 latki).

Będąc przy głosie Dyrektor Palus poinformował'a, ŻebieŻqcy rok szkolny koiczq

uczniowię 2 klas gimnazjum' w roku szkolnym 201912020 zewzg|ędutaliczbę uczniów

w szkole będqłączone klasy II i będzie jedna klasa I) i jeden oddział przedszkolny.

Razem stan zmniejszy się o 5 oddziatów, obecnie jest 19, aw przyszłym roku szkolnym

będzie 14, dodała Mirosława Palus.

W roku szkolnym 2018120|9 w PSP w Fałkowię zatrudnionych jest33 tauczycieli

( w tym 2 nalczycieli przebywa na urlopach dla podratowania zdrowia,I nauczycielka

na urlopie macierzynskim).

W przyszłym roku szkolnym nauczycieli pełnozatrudnionych l6, niepełnozatrudnionych 
.

11' uzupełniających etat w PSP w Czermnie 4, ta urlopie macierzynskim 1 nauczycieli

dopełniaj 4 cy etat |nauczy ciel.

Szkoła zatrudntac będzie pracowników obsfugi:2 woźnych, 2 kucharki, 5 sprz4taczek,

1 sekretarkę.

Jak stwierdzlłaDyrektor Palus zmniĄszy się liczba uczniów w szkole w Fałkowie

między innymi w związku z Iym, Że zakonczą taukę III klasy Publicznego Gimnazjum,

Uczniowie odejdą a\etauczycięle zostanq i st4d takaliczbanauczycieli w niepełnym

wymiarze godztnw roku szkolnym 20|912020 dodała Dyrektor Palus.

Korzystniejsze jest takie rozwiqzanię nii gdyby wraz Z uczniami III klas Gimnazjumbęz

pracy pozostali nauczyciele.



B ę dąc przy gt.o sie stwi erdz ita ona, Że r ęforma oświaty zw iqzana z P ublicznym

Gimnazjum na terenie Gminy budzlta wiele kontrowersji i niezadowolenia.

Jednak decyĄa jakazostałapodjęta przez wladzeGminy oraz osoby do tego

upowaznione jest jak najbardziej właściwa i zkorzyścią dla nauczycieli.

Informacja przedstawionaprzez Dyrektor Palus stanowi załqcznknr 4 do protokołu.

Następnie gtos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka, który zwróctł.

się do Pani Dyrektor Palus z zapytaruem jaki wyrriar godzitbęd4 mieli nauczyciele

zatrudnięni w roku szkolnym 201912020 w niepełnym wymiarze.

Dyrektor Palus poinformowała, że jest to rożny wymiar w za|einości od ętatu

tauczyciela w szkole w Fałkowie: 5/18,IflI8' 15/18, T6lt8, ILl22,17l18, LI,51I1,

i r5t2r.

Następnie głos zabrała MariannaGtażyna Michalska Dyrektor Publicznej Szkoły

Podstawowej w Czermnie.

Poinformowat.a ota, ze w roku szkolnyrrr 201812019 zatrudniony będzie l dyrektor i 21

tauczycteli, w tym 13 nauczycieli na pełnym etacie, 4 tauczycieli z inrrej szkoły

dopełniaj4cy etat,I tauczycieluzupełniąqcy etat w innej szkole, 4 nauczycielt

niepełnozatrudnionych ( pracujących w innych szkołach).

Ponadto w PSP w Częrmnie zatrudtione będ4 3 osoby obstugi na pełny etat oraz

1 osoba ( sekretarz szkoły) nalz etatu' w Sezonrc grzęwczym będzie zatrudnionych

4 palaczy.

W roku szkolnym 20|912020 do PSP w Czemnie będzie lczęszczać l01 uczniów

klagach I-VIII oraz zerówka która liczyÓbędzie 15 dzieci iprzedszkolę również

l) ozlecl.

Następnie Dyrektor Michalska poinformowała o godzinachponadw5lmiarowych w tej

szkole w roku.szkolnym 20l9lf020. Jak stwięrdziław poprzednich latach w szkole nie

było godzin ponadwymiarowych w takiej liczbie,

ZwrocIta ona uwagę na fakt, ie godzitty ponadwymiarowe były w poprzednich latach w

innych szkołach na terenie Gminy. Informacja Dyrektor Marianny Graiyny Michalskiej

stanowi zał'ączniknr 5 do niniejszego protokołu.



Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka, który

stwierdził, ze w wyrriku reformy zwląZanej zwygaszaniem Gimnazjum w Szkole

Podstawowej w Czermnie zwiększyła się liczbauczniów.

Jak wynika z przedstawionych projektów orgatizacyjnych szkół na rok szkolny

f0l9l2020 nalczyciele w PSP w Fałkowie mają niepełne wymiary godzin natomiast w

PSP w Czermnie są godziny ponadwymiarowe stwierdził Piotr Gonerka.

W zwi4zlllztymzwrócit. się on o przeanalizowanie tych projektów i w miarę

mozliwości, tak aby nie zaL<łocac procesu dydaktycznego w poszczególnych klasach,

część godzinprzeznaezyc fia dopełnienia etatów dlanauczycięIizatrudnionych w PSP w

Fałkowie.

Dyrektor Michalska stwierdziła, ie nauczyciele pracujęcy w PSP w Czermnię ze

względu na brak w poprzednich latach godzin ponadwymiarowych nie mogli z nich

skorzystać w przeciwieństwię do nauczycteli zatrudnionych w pozostałych szkołach

gdzie takie godziny były.

Skoro pojawiła się taka możliwość to nauczycięIę z PSP w Czermnie również mogąz

tego skorzystać stwierdziła Dyrektor Michalska.

Dyrektor Palus stwierdziła, Że w poprzednich latach nauczycielę z PSP w

Czermnie dopełniali etaty w PSP w Fałkowie jeŻelibyłataka mozliwoŚó ipotrzeba.

Przewodnicz4cy Rady Gminy zwrocił uwagę, ię r.rie chodzi tu o całkowitę

pozbawienie godzin ponadwymiarowych nauczycieli w PSP w Czermnie ale przekazante

częścitych godzinnavezycielom z PSP w Fałkowie.

Będęc przy głosie wyjaśnił or^, Żedobrze się stało, ze w wyniku ręform y zostałapodjęta.

decyzja o wŁqczeniu gimnazjum do szkoły podstawowej, tyrrr sposobem nie tylko

uczniowie ale równieŻnauczyciele z mocy prawa zostali wcieleni do szkoły podstawowej

i po wygaśnięciu gimnazjum nauczyciele nie zostali pozbawieni zatrudnienia nawet jeśli

obecnie jest to niepełny wymiar godzit. Ponadto jeszcze raz podkreśIił, ię jeŻell' istnieje

możliwoŚć dopełnienia im etatu w przyszłymroku szkoln1rm to naleŻy to wzi4ć pod

uwagę.

Następnie głos zabrała radna ElŻbieta ŚhwiRska jednocześtie nauczycielka języka

polskiego w Publicznej Szkole Podstawowej w Czermnie.



Stwierdziła on1 źrc w poprzednich latach nie była ona zatrudniona w pełnyrn wymiatze

zewzględu na brak godzin.

otrzymyvał'a ona umowę na okres roku szkolnego i tak było przęz kilka kolejnych lat.

Jak stwierdziłabyło to dla niej niekorzystte ponieważ do zatrudnienia nie liczyły się
. wówczas miesięce wakacyjne VII i VIIII.

W podobnej sytuacji byli równieŻtnntnaulczyc|ele zatrudnieni w tej szkole więc skoro

obecnie pojawiła się mozliwośó skorzystania z godzinponadwyrrriarowych przez

nauczycieli z PSP w Czermnieto naleŻy im to umozliwić.

Będ4c przy głosie stwierdzIŁa ona, ię rue chce byÓ ŹIe zrozlmtana ale jest za

sprawiedliwym podział'em godzinponadwymiarowych nie wykluczając tauczycielt z

PSP w Czermnie.

Wiceprzewodtltcząca Rady Gminy Maryla Domańska zwróclta uwagę' Ze w

przypadku projektów orgatizacyjnych szkót w grę wchodzi aspekt prawny taleiy

równieŻzwrocic uwagę na korzystniejszy aspekt finansowy.

Dyrektor Palus stwierdziła, ie projekty organizacyjne zostały opracowane zgodnie

Zprawem oświatowym i obecnyrrr stanem faktycznym szkół.

JeŻęIi zajdzle takapotrzebaprzedrozpoazęcięm roku szkolonego 201912020 aneksem

zostanq wprowadzone zmi any w proj ektach organ izacyjny ch szkół.

Ad.pkt.5.

W kolejn5zm punkcie posiedzenia głos zabrata Skarbnik Gminy Bogumiła

Wyciszkiewicz,która poinformowała,Ze Sprawozdaniez wykonania budzetu Gminy

Fałków za2018 rok zostało przekazane do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kielcach

w celu zaopiniowania.

Uchwał4 Nr 51/I/20I9 z dnia 23 kwietnia})|9 roku VIII Skład orzekający Regionalnej

Izby obrachunkowej w Kielcach pozytywnie zaopiniował przedŁoŻone Sprawozdatiaz

wykonania buÓŹetu Gminy zaf018 rok stwierdziła Skarbnik Gminy.

Będ4c przy głosie odczytała ona treśó ilw uchwały Regionalnejlzby obrachunkowej.

Następnie poinformowała ona, iębudięt Gminy na2018 rok zostat. uchwalony

Uchwałą Nr XX)V243|20I7 z dtta 28 grudnia 2017 z &tia28 grudnia 2017 roku.

W okresię od 0l.01.2018 r do 3I.I2.f0|8 nast4piły zwiększeniaizmniejszęnia planu

zarówno po stronie dochodów jak równiei iwydatków budżetu Gminy.



Zmlaty w budżecie zostały wprowadzone uchwałami podjętymi podczas obrad sesji

Rady Gminy oraz zatządzentamt Wójta Gminy poinformowała Skańnik Gminy.

Dochody budżefu Gminy zręalizowano w kwocie 2|,642.I29,79 zł' ijest to

93,72oń w stosunku do dochodów planowanych w kwocie 23.09I'056,9I zł.

Dochody majątkowe Gminy zrealizowato w kwocie2,061.506,00 zł to jest w

7I,650ń w stosunku do dochodów planowanych.

Dochody bleżące wykonano w wysokości 19.574.623,79 zł co stanowi96,870ń w

stosunku do dochodów planowanych na20l8 rok.

Zaległości podatkowe stanowiły ogółem kwotę 54,709,28 zł t zma|ały w stosunku

do analogicznego okresu roku 2017 o kwotę I7.792,31 zł poinformowała Skarbnik

Gminy.

Plan wydatków budżetowych wykonano w kwocie 24.874.968,14 zł to jest 94ońw

stosunku do wydatków planowanych w 2018 roku.

Wydatki maj4tkowe wykonane zostały w kwocie 7,850,827,99 zł'.

Realizacja planowanych wydatków majątkowych w stosunku do planu wyniosła

9 4,64ońa wydatków bieiący ch 93,7 }yo.

Wydatki majątkowe stanowiły 3|,56oń wykonania wydatków ogółem.

Na zakończetię Skarbnik Gminy udzięIIła dodatkowych wyjaśnień i

odpowiedziat'ata pytania dotyczące realizacji budzetu Gminy w f0|8 roku.

Poinformowała ona równiez o obecnej sytuacji finansowej Gminy (zadŁuŻeniach oraz

środkach zgr omadzonych na lokatach bankowych).

" Sprawozdante z wykonania budzefu Gminy za2018 rok stanowi zał'ącznik

rrr 6 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.6.

Na wstępie głos zabrat. radny z miejscowości Fałków jednocześnie Gminny

Komendant ochotniczychStraŻyPoiamych GrzegorzZganiacz,który poinformował, Że

do Urzędu Gminy zostałzłoŻotty wniosek o środki finansowe w wysokoŚci 5.000,00 zł'z

przęznaczeniem nazakup umundurowania bojowego dla członków oSP.

Radna z miejscowoŚci Czermno Elżbieta Sliwińska zwróctła sl'ę z zapytaniem czy

będ4 to równiez umundurowania dla oSP w Czermnie.



GrzegorzZgatiacz wyjaŚnił, żekaŻda jednostka oSP odrębnie składa wniosek o

Środki finansowe.

W tym temacie głos zabrat.rownieŻ PrzewodniczącyRady Gminy, który

poinformował' ię oSP Czermno wystąpiła z wnioskiem o środki do Nadleśnictwa

Przedbórz.

W dalszej części tego punktu głos zabraŁaradna z miejscowości Wola Szkucka

Anna Pluta.

Zgłosiła ona pilną potrzebę wyczyszczęnia rowów przy drodzę powiatowej Fałków-

Wola Szkucka, poinformowała, że w rowach rosną samosiewki drzew i krzewów.

Następnie głos zabr ała W iceprzewodnicz4ca Rady Gminy Maryla D omańska,

która zwróclta się o remont nawierzchni ulicy Spółdzielczej w ciągu drogi gminnej

Czermno-Kolonia- S zr ęn1aw a,

Ad.pkt.7.

W zwlązl<ll ze zręalizowanięm porzędku Przewodnlczący Komisji podziękował

wszystkim zaudział' i zanrrlrrrął' posiedzenie.

Na tyrn protokół zakonczono.

Protokółowała:

TNSPgKTOR,
ojh.ś,

Irena Łotllicka


